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Английский язык ОГЭ 2024 

Тренировочный вариант #4 

 

ПИСЬМЕННАЯ ЧАСТЬ 

Инструкция по выполнению работы 

Письменная часть экзаменационной работы по английскому языку состоит из 

четырёх разделов, включающих в себя 35 заданий. 

На выполнение заданий письменной части экзаменационной работы отводится 2 

часа (120 минут). 

В разделе 1 (задания по аудированию) предлагается прослушать несколько текстов 

и выполнить 11 заданий на понимание прослушанных текстов. Рекомендуемое время на 

выполнение заданий данного раздела – 30 минут. 

Раздел 2 (задания по чтению) содержит 8 заданий на понимание прочитанных 

текстов. Рекомендуемое время на выполнение заданий раздела – 30 минут. 

Раздел 3 (задания по грамматике и лексике) состоит из 15 заданий. 

Рекомендуемое время на выполнение заданий раздела – 30 минут. 

Ответы к заданиям 5 и 12 записываются в виде последовательности цифр. Эту 

последовательность цифр запишите в поле ответа в тексте работы, а затем перенесите в 

бланк ответов № 1. 

Ответы к заданиям 1–4 и 13–19 записываются в виде одной цифры, которая 

соответствует номеру правильного ответа. Эту цифру запишите в поле ответа в тексте 

работы, а затем перенесите в бланк ответов № 1. 

Ответы к заданиям 6–11 записываются в виде одного слова, а к заданиям 20–34 – в 

виде одного или нескольких слов. Ответ запишите в поле ответа в тексте работы, а затем 

перенесите в бланк ответов № 1. 

В разделе 4 (задание по письму) дано 1 задание, предлагающее написать электронное 

письмо. Задание выполняется на бланке ответов № 2. 

Рекомендуемое время на выполнение задания – 30 минут. 

Все бланки заполняются яркими чёрными чернилами. Допускается использование 

гелевой или капиллярной ручки. 

При выполнении заданий можно пользоваться черновиком. Записи в черновике, а 

также в тексте контрольных измерительных материалов не учитываются при 

оценивании работы. 

Баллы, полученные Вами за выполненные задания, суммируются. 

Постарайтесь выполнить как можно больше заданий и набрать наибольшее 

количество баллов. 

После завершения работы проверьте, чтобы ответ на каждое задание в бланках 

ответов № 1 и № 2 был записан под правильным номером. 

 

 

Желаем успеха! 
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Раздел 1 (задания по аудированию) 

 
Вы услышите четыре коротких текста, обозначенных буквами А, B, C, D.  

В заданиях 1–4 запишите в поле ответа цифру 1, 2 или 3, соответствующую 

выбранному Вами варианту ответа. Вы услышите запись дважды. 

 

 
This season, the new entertainment centre offers its services to … 

 

1)  people of all ages.  

2)  schoolchildren only. 

3)  children under five. 

 

Ответ:   

 

 

The boy is going to be late for the family celebration because he … 

 

1)  has lost his way in the city.   

2)  has been caught in the rain. 

3)  forgot the time of their gathering. 

 

Ответ:   

 

 

Where have Jill and Ben agreed to meet up? 

 

1)  In the theatre. 

2)  At a bus stop. 

3)  In the fitness centre. 

 

Ответ:   

 

 

 

What sport is Ken going to take up? 

 

1)  Tennis. 

2)  Baseball. 

3)  Boxing. 

 

Ответ:   

 

 

 

  

  

 

 

 

1 

2 

3 

4 
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Вы готовите тематическую радиопередачу с высказываниями пяти разных людей, 

обозначенных буквами А, В, С, D, Е. Подберите к каждому высказыванию 

соответствующую его содержанию рубрику из списка 1–6. Используйте каждую 

рубрику из списка только один раз. В списке есть одна лишняя рубрика. Вы 

услышите запись дважды. 

 

1. It’s individual and economical 

2. It’s varied and spicy 

3. It’s enjoyable and unifying 

4. It’s creative and engaging 

5. It’s healthy and nutritious 

6. It’s stressful and time-consuming 

 

Запишите в таблицу выбранные цифры под соответствующими буквами. 

 

Говорящий A B C D E 

Рубрика      

 

 

Вы помогаете своему другу, юному радиожурналисту, проанализировать 

подготовленное им для передачи интервью. Прослушайте аудиозапись интервью и 

занесите данные в таблицу. Вы можете вписать не более одного слова (без 

артиклей) из прозвучавшего текста. Числа необходимо записывать буквами. Вы 

услышите запись дважды. 

 

Pet ______________________ 

Dream job ______________________ 

Number of hours spent online per week ______________________ 

The foreign language he/she speaks ______________________ 

Favourite food ______________________ 

Regular sports activity ______________________ 

 

По окончании выполнения заданий 1–11 не забудьте перенести свои ответы в 

БЛАНК ОТВЕТОВ № 1! Запишите ответ справа от номера соответствующего 

задания, начиная с первой клеточки. При переносе ответов на задания 5 и 6–11 

цифры или буквы записываются без пробелов, запятых и других дополнительных 

символов. Каждую цифру или букву пишите в отдельной клеточке в 

соответствии с приведёнными в бланке образцами. 

 

 

 

 

 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 
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Раздел 2 (задания по чтению) 
 

Вы проводите информационный поиск в ходе выполнения проектной работы. 

Определите, в каком из текстов A–F содержатся ответы на интересующие Вас 

вопросы 1–7. Один из вопросов останется без ответа. Занесите Ваши ответы в 

таблицу. 

 
1. Why do street artists create their works? 

2. Why are serious companies getting interested in street art? 

3. Where are the international street art exhibitions held? 

4. What does the term street art include? 

5. Which of the famous street artists managed to keep his/her real name a secret? 

6. What is the most innovative technique in street art? 

7. Why don’t street artists sign their works with their real names? 

 
A.  Street art can be described as art that is developed in public spaces and, above all, in 

the street. Typically, street art is used to separate public-space artwork from illegal 

graffiti and vandalism. It can mean a lot of different things including graffiti, poster 

art, wall paintings and just about any artwork that is displayed in public places. 

 

B.  The start of street art is closely connected to graffiti, which appeared in New York in 

the 1970s. For the following ten years, street art grew more and more popular and was 

soon joined by new forms including street installations, street sculptures and 3D 

pavement illusions. Kurt Wenner was the person who developed 3D pavement illusion 

as an absolutely new form of street art and inspired a future generation of street artists. 

 

C.  Street artists are often associated with opposition. Their artwork is considered a crime 

and vandalism and the artists may be arrested for damaging property, so the artists 

prefer to use nicknames and create their drawings mostly at night. They are not looking 

for fame, especially in countries where graffiti is still illegal. 

 

D.  Banksy is probably the most well-known English street artist who has already become 

a legendary figure. His works are exhibited in galleries across the world. An American 

magazine even named him among the top most influential people in the world. 

However, it’s still true that no one knows who the person really is. He is the only one 

whose photo has never been made or published. 

 
E.  The motivations and ideas that inspire street artists are as different as the artists 

themselves. Some street artists, by creating certain works, want to draw attention to 

social and political problems. For other artists, street art is just a form of self-

expression. And there are those who enjoy the danger and risks which are connected 

with working illegally in some city areas. 

 

 

12 



Английский язык ОГЭ 2024 Тренировочный вариант #4 ЭкзаменRight 

5 
 

F.  Traditional graffiti has recently been used as a successful method for advertising. Lots 

of companies agree that traditional advertising on city streets is too boring and 

common, so many people simply ignore it. However, graffiti adverts catch your 

attention, creating a memorable image. Big companies find this quite useful and try to 

include more elements of graffiti in their advertising campaigns.  

 

Запишите в таблицу выбранные цифры под соответствующими буквами. 

 

Текст A B C D E F 

Вопрос       

 

 
Прочитайте текст. Определите, какие из приведённых утверждений 13–19 

соответствуют содержанию текста (1 – True), какие не соответствуют (2 – 

False) и о чём в тексте не сказано, то есть на основании текста нельзя дать ни 

положительного, ни отрицательного ответа (3 – Not stated). Запишите в поле 

ответа цифру 1, 2 или 3, соответствующую выбранному Вами варианту ответа. 

 
‘The 1900 House’ 

 

The history of jeans goes as far back as the 16th century when sailors in Genoa (Italy) 

wore a material that eventually became the material used in jeans. The word ‘jean’ derives 

from the name of the Italian port city Genoa, as it was a custom to name a material after its 

place of origin. By the late 16th century, jean material was already produced in Lancashire, 

England. 

It was the California Gold Rush of 1849 that started the evolution of American trousers 

that would one day become blue jeans. The gold miners wanted clothes that were strong and 

did not tear easily. The person who suggested an appropriate type of clothing was a German 

businessman Levi Strauss, who had moved to America. Levi Strauss sold many different 

things, but his main product was a tough canvas material used for tents and wagon covers. 

Understanding the urgent need of the gold miners Levi Strauss decided to make trousers out 

of the tough canvas he was selling. The miners liked the new ‘working’ trousers, though they 

were uncomfortable to wear as the material was too rough. 

To improve the trousers for miners, Levi Strauss began looking for a different material 

and soon he found a suitable one in France. The material was called ‘serge de Nimes’. 

Americans just called it ‘de Nimes’, and this name soon became its short form ‘denim’. Denim 

was a bit lighter and softer than the material Levi Strauss used for his working trousers. It was 

very strong and did not wear out quickly, even after many washes. The trousers made of denim 

became quite popular among the miners. 

The only problem was that original denim was almost white and the trousers got dirty as 

soon as the miners started working! For that reason Levi Strauss decided to use coloured 

denim, and he chose dark blue. This was a radical new idea and ‘Blue jeans’ had arrived! 

Levi's jeans were so popular, that his company got bigger and bigger. Other firms were 

making blue jeans too. Miners liked them, but so did cowboys and other working men. 

Levi’s jeans were work trousers. Male workers wore them all the time but a gentleman 

would not even think of wearing jeans. Things changed when western movies became popular. 

All the cowboys wore jeans and people thought they looked heroic, attractive and cool. Also 

jeans were greatly popularized in Europe by American off-duty soldiers who wore them 

during World War II. They made jeans seem like casual American trousers, a symbol of the 

American lifestyle. 
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In the 2000s, the sale of classic blue jeans stopped growing. Young people were not 

particularly interested in traditional jeans styles, mainly because of their parents, who adored 

jeans. Since no teenager would wear the clothes their parents were wearing, the latest 

generation of youth turned to other fabrics and styles. They still wear denim, but it had to be 

in new cuts, shapes and styles. 

 

Jeans cloth was named after a city. 

1) True 2) False 3) Not stated 

Ответ:   

 

 

Levi Strauss had a few friends among gold miners. 

1) True 2) False 3) Not stated 

Ответ:   

 

 

Levi Strauss began to make trousers for miners from the material which was used for tents. 

1) True 2) False 3) Not stated 

Ответ:   

 

 

Levi Strauss found denim in a local American shop. 

1) True 2) False 3) Not stated 

Ответ:   

 

 

The original colour of denim was blue. 

1) True 2) False 3) Not stated 

Ответ:   

 

 

After World War II jeans became popular with Europeans. 

1) True 2) False 3) Not stated 

Ответ:   

 

 

 

 

 

 

13 

14 

15 

16 

17 

18 
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Nowadays more jeans are produced in Europe than in the USA. 

1) True 2) False 3) Not stated 

Ответ:   

 

 

По окончании выполнения заданий 12–19 не забудьте перенести свои ответы в 

БЛАНК ОТВЕТОВ № 1! Запишите ответ справа от номера соответствующего 

задания, начиная с первой клеточки. При переносе ответов на задания 12 цифры 

или буквы записываются без пробелов, запятых и других дополнительных 

символов. Каждую цифру или букву пишите в отдельной клеточке в 

соответствии с приведёнными в бланке образцами. 

 

 

Раздел 3 (задания по грамматике и лексике) 
 

Прочитайте приведённый ниже текст. Преобразуйте слова, напечатанные 

заглавными буквами в конце строк, обозначенных номерами 20–28, так, чтобы они 

грамматически соответствовали содержанию текста. Заполните пропуски 

полученными словами. Каждый пропуск соответствует отдельному заданию 20–28. 

 

I was sitting in an arm-chair and watching my sister Alison. She was 

getting ready for a party. Alison was 15 years __________________ 

than me and she always treated me like a child. 

 

OLD 

 

Alison took her jewellery box from the table. The box 

__________________ of wood and had colourful stones on the top. 

“You know you must never touch it, right?” Alison said. 

 

 

 

MAKE 

“If the box was mine, I __________________ you to touch it whenever 

you wanted,” I answered. Alison said nothing to that. 

ALLOW 

 

When she put on her jewelry, she looked like a princess. She moved 

gracefully as if her __________________ didn’t touch the ground. 

 

 

FOOT 

 

Alison kissed me goodnight and left. I tried to resist my curiosity but I 

__________________. I opened the box. 

 

 

NOT CAN 

 

There __________________ lots of rings, ear-rings, bracelets and 

necklaces inside. I got them all out. 

 

 

BE 

The __________________ piece of jewelry I tried on was a silver 

necklace. After that I lost track of time. 

ONE 

 

Suddenly I __________________ Alison. She was standing at the 

doorway and looking at me angrily. 

 

SEE 

 

I __________________ what to say. Many years have passed since that 

night. Now I am a designer – I create clothes and accessories. My sister 

likes my work very much. 

 

NOT KNOW 

 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

26 

27 

28 
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Jenny doesn’t have many friends, but she has lots of books. Jenny likes 

fantasy stories best. She has a rich __________________ which takes 

her to magical lands. Jenny often feels like she is a part of the story. 

 

IMAGINE 

 

She enjoys being in someone else's shoes, living in an 

__________________ different world. 

 

 

 

ABSOLUTE 

When reading, Jenny may turn into a princess or become a mountain 

__________________. 

 

EXPLORE 

 

She can see __________________ creatures and amazing places with 

her own eyes. 

 

FANTASY 

 

Books are ideal friends for Jenny. They are entertaining and helpful. 

They can give her some __________________ advice when she needs 

it and keep quiet when she doesn’t want to communicate. 

 

 

PRACTICE 

 

Books never __________________ with her and they never argue. 

 

AGREE 

 

 

По окончании выполнения заданий 20–34 не забудьте перенести свои ответы в 

БЛАНК ОТВЕТОВ № 1! Запишите ответ справа от номера соответствующего 

задания, начиная с первой клеточки. При переносе ответов на задания 5 и 6–11 

цифры или буквы записываются без пробелов, запятых и других дополнительных 

символов. Каждую цифру или букву пишите в отдельной клеточке в 

соответствии с приведёнными в бланке образцами. 

 

Проверьте, чтобы каждый ответ был записан рядом с номером 

соответствующего задания. 

 

  

Прочитайте приведённый ниже текст. Преобразуйте слова, напечатанные 

заглавными буквами в конце строк, обозначенных номерами 29–34, так, чтобы они 

грамматически и лексически соответствовали содержанию текста. Заполните 

пропуски полученными словами. Каждый пропуск соответствует отдельному 

заданию 29–34. 

29 

30 

31 

32 

33 

34 

! 
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Раздел 4 (задание по письму) 
 

Для ответа на задание 35 используйте бланк ответов № 2. При выполнении задания 

35 особое внимание обратите на то, что Ваши ответы будут оцениваться только 

по записям, сделанным на бланке ответов № 2. Никакие записи черновика не будут 

учитываться экспертом. Обратите внимание также на необходимость 

соблюдения указанного объёма электронного письма. Письмо недостаточного 

объёма, а также часть текста электронного письма, превышающая требуемый 

объём, не оцениваются. Соблюдайте нормы письменной речи, записывайте ответы 

аккуратно и разборчиво. 

Укажите номер задания 35 в БЛАНКЕ ОТВЕТОВ № 2 и напишите текст своего 

ответного электронного письма зарубежному другу по переписке. 

 

 

You have received an email message from your English-speaking pen-friend Ben: 

 

From: Ann@mail.uk 

To: Russian_friend@oge.ru 

Subject: Family gatherings 

… We have a special tradition in our family. The last weekend of every month we cook and 

have a meal together: my parents, my sister Jenny and me. 

… How do you spend time with your family? When do you give each other presents? What 

do you do to help your parents about the house? … 

 

Write a message to Andrew and answer his 3 questions. 

 

Write 100–120 words. 

Remember the rules of email writing. 

35 
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Английский язык ОГЭ 2024 

Тренировочный вариант #4 

 

УСТНАЯ ЧАСТЬ 

Инструкция по выполнению работы 

Устная часть КИМ ОГЭ по английскому языку включает в себя 3 задания. 

Задание 1 предусматривает чтение вслух небольшого текста научно-популярного 

характера. Время на подготовку – 1,5 минуты. 

В задании 2 предлагается принять участие в условном диалоге-расспросе: ответить 

на шесть услышанных в аудиозаписи вопросов телефонного опроса. 

При выполнении задания 3 необходимо построить связное монологическое 

высказывание на определённую тему с опорой на план. 

Время на подготовку – 1,5 минуты. 

Общее время ответа одного участника ОГЭ (включая время на подготовку) – 15 

минут. Каждое последующее задание выдаётся после окончания выполнения 

предыдущего задания. Всё время ответа ведётся аудиозапись. Постарайтесь полностью 

выполнить поставленные задачи, говорить ясно и чётко, не отходить от темы и следовать 

предложенному плану ответа. Так Вы сможете набрать наибольшее количество баллов. 

 

Желаем успеха! 
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Task 1. You are going to read the text aloud. You have 1.5 minutes to read the text 

silently, and then be ready to read it aloud. Remember that you will not have more than 

2 minutes for reading aloud. 

 

We don’t realize how lucky we are to have clean water whenever we want. A lot of people 

around the world do not have such an opportunity. Did you know that more than 750 million 

people on the Earth do not have clean water to drink? Meanwhile, a lot of water is wasted 

and polluted. In 1993 the United Nations decided to celebrate the World Day for Water. 

Nowadays a lot of special events are organized in different countries. Their aim is to make 

people understand how important clean water is for their health, environment and 

agriculture. Water is essential for our life. We should think about saving it, as the fresh 

water supplies are limited. We need to keep it clean for ourselves and for future generations. 

 
Task 2. You are going to take part in a telephone survey. You have to answer six 

questions. Give full answers to the questions. 

Remember that you have 40 seconds to answer each question. 

 

 

Task 3. You are going to give a talk about your pets. You will have to start in 1.5 minutes 

and speak for not more than 2 minutes (10–12 sentences). 

Remember to say: 

 

 why people keep pets;  

 what pets are most popular in big cities; 

 whether having pets is a big responsibility, and why; 

 what your attitude to keeping pets is. 

 

You have to talk continuously. 

 

1 

2 

3 
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Английский язык ОГЭ 2024 

Ответы на тренировочный вариант #4 

Письменная часть 
 

Номер 

задания 
Правильный ответ 

Номер 

задания 
Правильный ответ 

1 1 18 1 

2 2 19 3 

3 3 20 OLDER 

4 2 21 WASMADE 

5 43156 22 WOULDALLOW 

6 DOG 23 FEET 

7 PILOT 
24 COULDNOT <или> 

COULDN’T 

8 FIFTEEN 25 WERE 

9 RUSSIAN 26 FIRST 

10 FISH 27 SAW 

11 SKATEBOARDING 
28 DIDNOTKNOW <или> 

DIDN’TKNOW 

12 467512 29 IMAGINATION 

13 1 30 ABSOLUTELY 

14 3 31 EXPLORER 

15 1 32 FANTASTIC 

16 2 33 PRACTICAL 

17 2 34 DISAGREE 

 

Устная часть 

 
Tapescript for Task 2 

 

Electronic assistant: Hello! It’s the electronic assistant of vet’s clinic “Happy Pet”. We kindly ask 

you to take part in our survey. We would like to find out how teenagers feel about pets and animals. 

Please answer six questions. The survey is anonymous – you don’t have to give your name. So, 

let’s get started. 

 

Electronic assistant: What is your favourite animal? Why do you like it? 

Student: ________________________ 

 

Electronic assistant: What pets are the most popular in Russia in your view? 

Student: _________________________ 

 

Electronic assistant: Is it right for people to keep exotic animals as pets? Why? 

Student: ________________________ 

 

Electronic assistant: What can people do to help homeless animals? 

Student: _________________________ 
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Electronic assistant: Why do you think most children like visiting zoos? 

Student: ________________________ 

 

Electronic assistant: Does a career as a vet attract you or not? Why? 

Student: ________________________ 

 

Electronic assistant: This is the end of the survey. Thank you very much for your cooperation. 

 


